
 

 

 

Voorjaarsnota 2015, Bijdrage CDA Haarlemmermeer 

 

Voorzitter,  

Sta mij toe kort te reflecteren op de periode tussen de VJR 2014 en vandaag. 

Er is nogal wat gebeurd in de afgelopen periode en dat kan volgens mijn fractie niet 

onbenoemd blijven. We kijken terug en vooruit 

Laat ik beginnen met de consternatie rondom de am groep in de 5 deelnemende 

gemeenten van deze gemeenschappelijke regeling. Dat verdiende niet de politieke 

schoonheidsprijs maar gelukkig heeft de lokale politiek in de 4 andere gemeenten de 

handen ineen geslagen, sterker nog, door de samenwerking van oppositie en coalitie 

zijn  daar mooie dingen gebeurd. Eendracht maakt macht. De consequentie was dat 

onze grote gemeente zich heeft gevoegd naar de 4 kleinere andere gemeenten. 

Verfrissend is dat geweest maar het zou ook moeten leiden tot zelfreflectie bij het 

College en de Raad.  Dat in ónze Raad de door de oppositie uitgestoken hand door 

de coalitiepartijen niet is aangenomen ziet mijn CDA fractie als een gemiste kans en 

ook als oude politiek. Het heeft de verhoudingen in de Raad niet verbeterd. Laten we 

hopen dat dit laatste van voorbijgaande aard is. 

De brief die de Raad heeft mogen ontvangen van het bestuur van de AM groep 

getuigt van voortschrijdend inzicht en daarmee verdient de portefeuillehouder een 

compliment.  

Dan het debacle rondom de verplaatsing van het honkbalstadion,  het door het 

College gedane onderzoek, de opdracht van de Raad voor een meer diepgaand 

onderzoek en de weigering van de 3 oud wethouders om daaraan hun medewerking 

te verlenen: niet fraai en een smet op het blazoen van onze gemeente. 

De geplande woningbouw in Rijsenhout en Zwanenburg, afgewezen vanwege het 

LIB, vernietiging van bestemmingsplannen in Badhoevedorp door de RvS : ook daar 

voorlopig geen woningbouw en daarmee wordt een streep gehaald door een fors 

deel van de financiering van de omleg van de A9 zoals het College voor ogen stond. 

Dit zijn heikele onderwerpen en we zullen met elkaar, coalitiepartijen, 

oppositiepartijen en het College moeten zorgen dat al deze onderwerpen uiteindelijk 

tot een goed einde worden gebracht. Om het vertrouwen van de inwoners en 

ondernemers terug te winnen maar ook om het vertrouwen in elkaar zo niet terug te 

winnen dan in ieder geval wel te versterken. 

Het moet mij van het hart – en ik durf dat gewoon hardop te zeggen- dat vroeger niet 

alles beter was maar dat dit wel geldt voor de sfeer in dit Huis. 

Nu vooruit.  

De participatie waar ik nu als eerste over spreek is participatie over ruimtelijke 

ordening: zeggenschap van inwoners over de eigen leefomgeving.  

Dat brengt mij bij de participatiepilot Hoofddorp Centraal die volgens de betrokkenen 

een succes was en daarmee complimenteren wij de portefeuillehouder mevrouw 

Steffens. Alhoewel het even heeft geduurd  alvorens de  Nota Participatie naar de 

Raad kwam, liet de pilot niet lang op zich wachten en staat de bespreking van de 

uitkomst van het participatietraject voor volgende week op de Raadsagenda. Een 



 

 

 

spannend moment voor deze portefeuillehouder, voor de participanten en voor de 

Raad. 

Want het wordt wel een moment waarop duidelijk zal moeten worden in hoeverre de 

gemeente op het gebied van participatie bij ruimtelijke ordening steeds de actieve rol 

moet spelen zoals dat is gedaan in deze pilot. Als je de ambtelijke inzet en de 

financiering van deze pilot in ogenschouw neemt kun je spreken van een royale 

opzet,  een genereus gebaar naar de betrokkenen.  Het is de participanten van harte 

gegund maar het is wel iets om bij stil te staan want als de pilot Hoofddorp Centraal 

model gaat staan voor andere participatietrajecten zullen we daar in de begroting 

serieus rekening mee moeten houden. 

Het College is in gesprek met de commissie werkwijze Raad over de rol van de Raad 

en participatie: dat is een goede zaak. Maar vooralsnog hebben participanten de 

Raad nog hard nodig: ik wijs op de participatietrajecten Badhoevedorp en 

voorzieningengebied en Ringdijkbeleid.  

De participatiepilot Hoofddorp Centraal was een paradepaardje en zonder iets af te 

willen doen aan het succes, blijft de vraag van onze fractie hoe burgerbetrokkenheid 

bij andere projecten gestalte zal krijgen. Het afbreukrisico is aanzienlijk als inwoners 

door de diversiteit van opvattingen zich niet herkennen in het uiteindelijk resultaat. 

Een andere vraag is hoe gaan we om met de bezwaren van non-participanten die in 

het geweer komen zodra participatie tot resultaat heeft geleid.  

Participatie, burgerbetrokkenheid, burgerinitiatief met of zonder vooraf gestelde 

kaders: er ligt voor alle partijen een enorme opgave. Voor de Raad, voor het College, 

voor de inwoners – en dan niet alleen diegenen die altijd al van zich laten horen- en 

voor de ambtenaren. 

Spreekrecht impliceert hoorplicht en dat geldt voor alle partijen. 

Een andere vorm van participatie is die van het meedoen op de arbeidsmarkt, 

gewoon gezegd, het hebben van een baan. Nu de werkzame periode is verlengd 

door verhoging van de AOW leeftijd is het nog meer dan ooit noodzakelijk voor 

werkloze 50 plussers om zo snel mogelijk werk te vinden De werkloosheid van 50 

plussers is een structurele werkloosheid, zo stelt het CBS.. Een instrument om deze 

groep te faciliteren kan de Meesterbeurs zijn. Een motie om dat instrument te 

verkennen en in te zetten wordt ingediend.  

Participeren kan niet zonder uitvoerig informeren:  Op de website van onze 

gemeente is plaats voor een link naar de site “waar staat je gemeente.nl ” Een mooie 

site waar inwoners alle cijfers van onze gemeente kunnen inzien, afkomstig van 

CBS, GGD, de burgerpeiling en uiteraard gevoed door cijfers van onze gemeente. 

Ook kunnen inwoners vergelijken met andere gemeenten.  

Dan nog twee moties die mijn fractie indient. Beide betreffen duurzaamheid: de 

eerste betreft een pilot over het toepassen van duurzaam asfalt met een langere 

levensduur, dat bij het aanbrengen ook minder belastend is voor de wegwerkers.  

De andere motie betreft het gebruik van duurzame verkeersborden met een langere 

levensduur en met gebruikmaking van meer duurzame materialen: goed voor het 

milieu, bevordert de verkeersveiligheid en bespaart geld. 

Over rentmeesterschap gesproken! 

Vz, dank u wel. 


